

FCBF-FV 夏令營 8/6-8/2022

主題:『豐』存心中：主道深刻，智慧充滿

信息 | Message 1: 成為蒙福的人 To be a Blessed Person

經文 Passage: 詩 Psalm 1:1-3

大綱 Outline

1. 透視問題的根源 Examine the source of the problem (1)
 - 錯誤的自我觀 incorrect view of self (不從惡人的計謀 *Not follow the advice of the wicked*)
 - 悖逆的生活觀 rebellious worldview (不站罪人的道路 *Not take the path of sinners*)
 - 扭曲的價值觀 twisted view of values (不坐褻慢人的座位 *Not sit in the seat of mockers*)
2. 落實屬靈的操練 Practice spiritual disciplines (2-3)
 - 建立正確的態度 establishing the right attitude (要喜愛神的話 *Delight in the Lord's instruction*)
 - 活出信仰的實際 living out true faith (要思想神的話 *Meditate on God's word*)

討論問題 Discussion Questions :

1. 面對現今世代主流價值觀的沖擊下，你認為信仰生活中關鍵重要的是什麼？如何去抗衡甚至勝過這一切呢？
Facing the onslaught of today's secular worldview, what do you think is the most important thing in the life of faith? How would believers compete or even overcome all these?
2. 詩篇作者提出對「福」的概念和實踐與現今時下所提倡的幸福有什麼回本質上的區別？你又當如何回應呢？
What is the essential difference between the concept and practice of "blessing" proposed by the psalmist and the happiness advocated today? How should you respond?
3. 此篇信息在對上帝話語的認知和實踐上給你怎樣的提醒或幫助？請分享一個具體的學習心得。
How does this message help or remind you in your knowledge and practice of God's Word? Please share a specific experience of learning.

信息二 Message 2 : 活現表裡一致的生命 Living Out the Inner Life Consistently

經文 Passage : 西 Col. 3:15-17

大綱 Outline

1. 注重“內在”，展示和諧關係 Pay attention to "inner" life – harmonious relationship (15)
2. 落實“真理”，譜唱生命樂歌 Implement the "truth"– joyful song (16)
3. 高舉“基督”，實踐信仰內涵 Lift up "Christ"– fulfillment of faith (17)

討論問題 Discussion Questions:

1. 基督信仰的本質是強調關係；你怎樣看待自己與上帝並與人的關係？有那些需要改進或成長的地方？
The essence of Christianity is relationship; how do you view your relationship with God and people? Are there areas for improvement or growth?
2. 信仰是生活，落實聖經真理，活出耶穌基督；基督信仰的人生也是歌唱的人生，請分享個人在此方面操練的困難、挑戰、和心得。
Faith is living out Jesus Christ by applying Biblical truth; Christian living is a life of songs. Please share your personal difficulties, challenges, and experiences in this area.
3. 表裡一致的生命是彰顯見證基督的生命；榮耀上帝的生命有那些具體的生活內涵？請分享一個生活實例。
Living out the faith within testifies and witnesses Christ; how specifically does such a life glorify God? Please share a life example.

信息三 Message 3: 活現滿有智慧的生命 Living a Life that is Wise

經文 Passage : 弗 Eph. 5:15-17

大綱 Outline

1. 透視時間的短暫性 Discerning the brevity of time (15)
2. 把握時間的珍貴性 Making the most of time (16)
3. 轉化時間的價值性 Valuing time differently (17)

討論問題 Discussion Questions:

1. 保羅勸勉信徒要作智慧人，你如何解讀智慧的實踐意義？
Paul exhorted believers to be wise, how do you interpret the practical meaning of wisdom?
2. 保羅提出時間與智慧的相互性；透視時間的短暫性對你**每天**的生活和人生的規劃有怎樣的影響？
Paul points out the synergy between time and wisdom; how does the recognition of the brevity of time influence your life and your plans?
3. 請分享此篇信息給你個人的沖擊和學習；使用一個實例加以說明。
What did you learn from this message and how does it challenge you personally? Use an example to illustrate.

信息四 Message 4: 活現向前邁進的生命 Living a Life that Forges Ahead

經文 Passage : 腓 Phil 3:7-14

大綱 Outline

1. 重整合乎信仰的價值觀 Restructuring a Biblical worldview (7-8,12)
2. 跨越生命經歷的成與敗 Triumphant whether in life's successes or failures (13a)
3. 鎖定人生道路的目標 Targeting your goal in life (13b-14, 9-11)

討論問題 Discussion Questions:

1. 基督是我們的「至寶」，對你它是口號或是生活？為什麼？
Christ is our "treasure" – is it a slogan or a way of life for you? Why?
2. 信仰經歷中有高低成敗，請分享個人在信仰現實生活中如何操練與基督的關係？
There are successes and failures in the life of faith. Please share how you grow your relationship with Christ?
3. 信仰是生活，生活是使命，你如何實踐“認識基督”，“經歷基督”，“並見證基督”？
Faith is life, life is mission – how do you practice "Knowing Christ", "Experiencing Christ" and "Witnessing Christ"?